
محمدمحمــدی ســدهی/ در روزهای 
اخیــر موضوع عزل شــهاب الدین عزیزی 
خــادم از ریاســت فدراســیون فوتبــال بــه 
مهمتریــن موضوع در حــوزه ورزش بدل 
شــده اســت. ایــن موضــوع باعث شــد تا 
فدراســیون فوتبــال بــا حواشــی بســیاری 
همراه شود که مهمترین آنها محرومیت 
6 ماهــه مهــرداد ســراجی، عضــو هیــأت 
رئیســه فدراســیون فوتبال توســط کمیته 
اخــاق و البتــه فعالیــت غیرقانونــی این 
کمیته با اســتناد به اساســنامه فدراسیون 
است. بحث عزل عزیزی خادم از ریاست 
فدراسیون با واکنش های بسیاری از اهالی 
فوتبال همراه بود و حالا یکی از نمایندگان 
مجلس شورای اسامی هم نسبت به این 
اتفاق مهم و تاریخی این چنین اظهارنظر 

کرد.
رئیــس  فروردیــن،  محمدمهــدی 
فراکســیون ورزش مجلــس در خصــوص 
حواشــی فدراســیون فوتبــال بــه خبرنگار 
»ایــران« گفت: »عــزل عزیزی خادم حق 
قانونی هیأت رئیسه است. اعضای هیأت 
رئیســه براســاس تکلیفی کــه هم مجمع 
برعهده شــان گذاشــته و هــم تکلیفی که 
بــه مــردم و جامعــه ورزش به خصــوص 
فوتبــال دارنــد و عــاوه بــر این ســوگندی 
کــه یاد کردند، این مســئولیت را به عنوان 
امانت دراختیار شخص رئیس فدراسیون 
قــرار داد، وقتی چنین مســئولیت مهمی 
به یک فرد داده می شود باید آن شخص 

پاسخگو باشد.«
او صحبت هایــش را ایــن گونــه ادامــه 
هیــأت  اعضــای  خــود  گفتــه  »بــه  داد: 
رئیســه، هیچ کدام از خواسته های مجمع 
و اعضای هیأت رئیســه از طرف شــخص 
رئیــس فدراســیون فوتبال عملی نشــده 
اســت. اعضای هیــأت رئیســه از جزئیات 
مسائل باخبر هستند و باید به اظهاراتشان 

احتــرام بگذاریــم. موضــوع عــزل رئیس 
فدراســیون نظــر یــک فــرد خــاص نبوده 
و چنــد نفــر ایــن درخواســت را داشــتند و 
این نشــان می دهد که وضعیت وخیم تر 
از چیــزی اســت که مــا از بیرون مشــاهده 
افــکار  بــه  پاســخگویی  بــرای  می کنیــم. 
عمومــی و احترام به خواســته های مردم 
هیأت رئیســه به عزل ریاســت فدراسیون 
اقــدام کردنــد که ایــن شــجاعت اعضای 
می رســاند.«فروردین  را  رئیســه  هیــأت 
اظهار داشــت: »تصمیم به عزل ریاست 
فدراســیون فوتبــال، تصمیمــی تاریخــی 
اســت و این نشــان می دهد که اراده ای در 
هیــأت رئیســه وجــود دارد که بــرای دفاع 
از حقــوق جامعــه ورزش بویــژه جامعــه 
فوتبــال و بــرای دفــاع از حقوق مــردم که 
فوتبال اهمیت بســیار ویــژه ای برای آنها 
دارد، ایــن اقــدام صــورت گرفتــه اســت و 
همه باید به این موضوع احترام بگذارند. 
حــق مســلم هیــأت رئیســه ایــن اســت 
کــه بتوانــد به خاطــر ناکارآمــدی رئیــس، 
عزیزی خادم را عزل کند این اتفاق مهم 
نشان می دهد که پشــت این جریان اراده 
هیأت رئیســه است و ما امیدواریم که این 
اتفاقات به نفع فوتبال تمام شود. تاکنون 
در تاریــخ فدراســیون فوتبــال شــاهد این 

همه بی نظمی و ناهماهنگی نبودیم.«
مجلــس  ورزش  فراکســیون  رئیــس 
گفت:»جایگاه ریاست فدراسیون فوتبال 
جایــگاه بســیار مهمــی اســت و کســی که 
در ایــن جایــگاه قــرار می گیــرد بایــد توان 
داشــته باشــد و این توان در ادبیات، نحوه 
مدیریت و چشم اندازی  است که تعریف 
می کنــد و وعده هــای انتخاباتــی کــه داده 
می شــود. رئیس فدراســیون فوتبال نباید 
به شــعور اهالی فوتبــال توهین کند. بهتر 
این اســت که ما واقعیت ها را قبول کنیم، 
از همان ابتدا جایگاه عزیزی خادم لرزان 

بود و ما فکر این روزها را می کردیم.«
او در پاســخ بــه این ســؤال کــه موضع 
ریاســت  عــزل  خصــوص  در  مجلــس 
فدراســیون فوتبال چیست؟ بیان داشت: 
»مجلس با همه ســازوکارهای قانونی که 
وجــود دارد، مدافع حقوق مردم اســت و 
حقوق مردم هم در تصمیم هیأت رئیسه 

لحاظ می شود.«
فروردین درخصوص اقدامات کمیته 
اخاق افزود: »کمیته اخاق نباید مســیر 
را بــه ســمتی ببــرد تــا شــائبه ایجاد شــود 
کــه در ایــن کمیته اعمــال نظر می شــود. 
بعضاً دیده می شــود که در کمیته اخاق 
ضــروری  و  مهــم  خیلــی  پرونده هایــی 
وجــود دارد کــه ســال ها به ایــن پرونده ها 
رسیدگی نشده اما به یکباره این کمیته به 
موضوعاتــی ورود می کند که به هیچ وجه 
ضرورتی ندارد و مســتنداتی هم علیه آن 
شــخص وجود ندارد امــا رأی ها با فوریت 
صادر می شــود که این موارد شائبه ایجاد 
کــرده اســت. کمیته اخــاق امیــن مردم 
است و کمیته مســتقلی است که هرچند 
در اســتقال ایــن کمیته حــرف و حدیث 
مســئولان  همــه  دارد.  وجــود  فراوانــی 
فدراسیون باید براســاس مفاد اساسنامه 
اینکــه برخــی مواقــع  نــه  حرکــت کننــد 
سلیقه ای عمل شود و برخی مواقع هم با 

افراد عناد و دشمنی شود.«
رئیــس فراکســیون ورزش مجلس در 
خصوص محرومیت 6 ماهه ســراجی که 
نشــان می دهــد عزیــزی خــادم در تاش 
بــرای حذف مخالفان خود اســت، گفت: 
»ســراجی ســابقه مدیریتی خوبــی دارد و 
هم کاماً به قوانین اشراف دارد. عاوه بر 
این دیگر اعضای هیأت رئیســه هم کاماً 
بــه موضوعــات پیرامونی فوتبال اشــراف 
دارند. محرومیت ســراجی نشــان داد که 
فدراســیون  در  زیــادی  پرده هــای  پشــت 

فوتبــال و کمیته اخــاق آن وجود دارد که 
ما از این پشت پرده ها بی خبریم. سراجی 
ایــن شــهامت را داشــت کــه حرف هــای 
خــود را در خصــوص عزیــزی خــادم زد 
و مــردم هــم به شــجاعت ســراجی نمره 
قبولــی می دهند.«او در خصوص جلســه 
پنجشنبه هیأت رئیسه در خصوص عزل 
عزیــزی خــادم افــزود: »مــا هــم همانند 
مــردم منتظــر هســتیم کــه تصمیمــات 
خوبی در این جلسه گرفته شود و خروجی 
این جلســه به نفع فوتبال باشــد. شخص 
وزیــر ورزش هــم بایــد بــه عنــوان متولی 

ورزش براساس قانون نقش نظارتی اش 
را داشــته باشــد و قطعــاً بــه نظــر هیــأت 

رئیسه احترام خواهد گذاشت.«
فروردین در خصــوص جنجال هایی 
که درباره اساســنامه فدراسیون فوتبال و 
موضوع تبریک فیفا به فدراسیون بابت 
اقداماتی که درباره اساسنامه فدراسیون 
ذی صــاح  مراجــع  کمــک  بــا  فوتبــال 
ملی انجام شــده اســت، اظهار داشــت: 
»غامرضا رفیعی، مشاور عزیزی خادم 
موضوعــی را مطــرح کــرد کــه مجلــس 
کامــاً از این موضــوع بی اطــاع بود. نه 

نقــش قانونگذاری مجلــس در موضوع 
اساســنامه دیده شــده بــود و نه مجلس 
از اقدام فدراســیون در ارســال اساسنامه 
به فیفا باخبر بود. مجلس هم از رســانه 
شــنید که اساســنامه به فیفا ارسال شد و 
فدراســیون پیام تبریــک دریافت کرد که 
ایــن مغایر بــا قوانین کشــورمان اســت. 
مجلــس بایــد روی مــاده مــورد بحــث 
اساســنامه مصوباتــی انجام مــی داد که 
انــگار فدراســیون اعتقــادی نداشــت که 
بایــد این اقدام از ســوی مجلــس انجام 

می شد.«

بمب نقل وانتقالاتی در آخرین لحظه منفجر شد

رضاییان: هدفم شاد کردن دل هواداران پرسپولیس بود
بمــب  آخریــن  فــراوان،  کش و قوس هــای  از  پــس  ســرانجام  ورزشــی/  گــروه 
نقل وانتقالات زمســتانی این فصل فوتبال ایران منتشــر شد و رامین رضاییان به 
پرســپولیس پیوســت تا یکی از بازیکنان مدنظر یحیی گل محمدی به عضویت 
سرخپوشان پایتخت درآید. احتمالاً خود رامین بیشتر از طرفدارانی که در فرودگاه 
چشــم انتظارش بودند، ذوق و شــوق این روز را داشــت و همه حاضران در سالن 
می توانســتند این اشتیاق و خوشــحالی را از چشمان رضاییان ببینند؛ از چشمان 
بازیکنی که 7-6 سال پیش به عنوان پدیده لیگ برتر به جمع سرخپوشان پیوست 
و حالا در قامت یک ستاره، عضو تیم یحیی گل محمدی شده و به این تیم بازگشته 
است. رضاییان درحالی به پرسپولیس آمد که جدایی مهدی شیری باعث شده او 
به صورت طبیعی گزینه نخست برای پست دفاع راست باشد. مدیر برنامه های 
رضاییــان دربــاره قطعی شــدن انتقال این بازیکن به پرســپولیس گفــت: »برای 
انجــام انتقــال رضاییان به پرســپولیس، رضایت هر دو باشــگاه قطــری درمیان 
بود و تا شنبه شــب گذشــته این انتقال شــدنی نشد. باید به شــرف رضاییان درود 
فرستاد که از مسائل مالی که می توانست آن را بگیرد، گذشت کرد.« رضا درویش 
مدیرعامل پرســپولیس هــم درباره انتقال رضاییان چنین توضیــح داد: »پس از 
حدود 20روز مذاکره با باشگاه الدحیل موفق شدیم رضایت آزادسازی رضاییان 
را به دست آوریم و قرارداد وی را منعقد کنیم. قراردادش را 6ماهه امضا کردیم 
و پــس از اتمــام این مدت بار دیگر با رضاییان وارد مذاکره خواهیم شــد. در مورد 
مبلغ رضایتنامه هم با کارگزار باشــگاه توافق کردیم و وی  تعهدات را انجام داد 
تا بتوانیم رضاییان را جذب کنیم.« در این بین، رسانه رسمی باشگاه پرسپولیس 
هم اعام کرد که با همکاری های مستمر امور بین الملل فدراسیون فوتبال ایران 
و فدراسیون فوتبال قطر، ITC رضاییان صادر شد. این بازیکن دیروز با حضور در 
تهران، در ساختمان پرسپولیس حضور یافت تا قراردادش را رسمی کند و پس از 
آن یکی از مسئولان پرسپولیس هم برای انجام امور اداری مربوط به ثبت قرارداد 
وی، راهی سازمان لیگ شد و کارت بازی این بازیکن را هم دریافت کرد. رضاییان 
که امروز در اولین جلسه تمرینی پرسپولیس شرکت خواهد کرد، پیش از سفر به 
تهران با برانکو ســرمربی اسبق سرخپوشــان تلفنی صحبت کرد و برانکو ضمن 
آرزوی موفقیــت، بــه او گفــت: »امیدوارم با یحیــی قهرمان 
شــوی.« رضاییان پس از حضور درباشــگاه پرسپولیس در 
جمع خبرنگاران گفت: »خوشحالم از اینکه در این مقطع 
توانســتم دل هواداران را شــاد کنم. تنها هدف من همین 
بود و دوست داشتم این اتفاق بیفتد. فکر می کنم همین 
که توانســتم دل آنها را شــاد کنم و این قرارداد بســته شــود، 
خیلــی چیزها را ثابــت می کنــد.« او در مــورد اینکه 
شنیده می شــود برای عقد قرارداد با پرسپولیس 
از رقم زیادی که می توانســت از باشگاه الدحیل 
قطر دریافت کند گذشــت، گفت: »زمان ثابت 
کننده همــه چیز اســت.« رضاییــان درمورد 
اینکــه آیــا هدفش از بازگشــت بــه این تیم 
پوشــیدن مجــدد پیراهن تیم ملی اســت، 

حاضر به پاسخگویی نشد.

طارمی مهره بزرگ پورتو برابر لاتزیو

محبی گل زد، حسینی بهترین بازیکن شد
گــروه ورزشــی/ تعــدادی از لژیونرهــای فوتبــال ایــران شنبه شــب گذشــته 
در دیدارهــای مختلفــی بــه میدان رفتنــد. از هفتــه بیســت وپنجم رقابت های 
ســوپرلیگ ترکیه، گالاتاسرای میزبان کایسری اســپور بود که این دیدار با تساوی 
1-1 بــه پایــان رســید. در ایــن مســابقه، ســید مجید حســینی مدافــع ملی پوش 
کشــورمان 90 دقیقــه در ترکیــب کایسری اســپور حضــور داشــت و با درخشــش 
بی نظیــرش مقابل غول فوتبــال ترکیه خوش درخشــید. او در تمــام نبردهای 
هوایــی و زمینــی ســربلند شــد و بــا دفــاع بی نقص خــود بالاتریــن امتیــاز را در 
زمین گرفت و به عنوان بهترین بازیکن انتخاب شــد. ســایت »ســوفا اسکور« در 
ارزیابــی فنی اش از این بازی به حســینی امتیــاز 8 از 10 را داد. همچنین از هفته 
بیســت ودوم لیــگ پرتغال، ســانتاکارا به مصــاف بنفیکا رفت و 2-1 شکســت 
خورد. در این مسابقه، سانتاکارا در دقیقه 20 توسط محمد محبی به گل رسید 
ولی پس از آن 2 گل در 2دقیقه دریافت کرد. محبی هم دقیقه 50 مصدوم شد 
و جای خود را به نونو داد، اما پس از نمایش تحســین برانگیز مهدی طارمی در 
بازی پورتو که موفق شد  مقابل اسپورتینگ  یک گل  بزند و یک پاس گل بدهد، 
تمجیدها از این ستاره ایرانی  همچنان ادامه دارد. پنج شنبه شب پورتو در دیدار 
رفت پلی آف راهیابی به جمع 16تیم پایانی لیگ اروپا، به مصاف لاتزیو خواهد 
رفت و دیداری مشــکل با حریف ایتالیایی خواهد داشت. در این میان، روزنامه 
معتبــر رکورد پرتغال در گزارش دیروز خود، طارمی را مهره بزرگ کونسیســائو 
در مســابقه با لاتزیو خواند و نوشــت: »قــدرت طارمی در خط حملــه، به پورتو 
برای بازی سخت لیگ اروپا بسیار زیاد کمک خواهد کرد. آمادگی بالای طارمی 

برگ برنده پورتو برای این مسابقه است.«

رئیس سازمان خصوصی سازی توضیح داد

علت اختلاف 400میلیاردی در ارزش گذاری سرخابی ها
گــروه ورزشــی/ پرســپولیس 3هــزار و 210میلیــارد تومان و اســتقال 2هــزار و 
780میلیارد  تومان از ســوی ســازمان خصوصی سازی ارزشــگذاری شده اند ولی 
این اختاف 430میلیارد تومانی، به ســرعت در فضــای هواداری واکنش برانگیز 
شــده اســت. رئیس ســازمان خصوصی ســازی در این باره توضیــح داد: »در این 
ارزش گذاری شــاخص های مختلفی از ســوی کارشناســان مورد توجه قرار گرفته 
اســت. از مســأله دارایی هــای ثابــت و امــاک 2 باشــگاه، موضــوع ارزش برنــد و 
همچنین مسائل مربوط به صورت های مالی اعم از مطالبات و بدهی ها و مسائل 
مالیاتی که به هر حال به عنوان یک معضل همواره این دو باشگاه را تهدید کرده 
اســت. این ارزش گذاری توسط کارشناسان رسمی دادگستری انجام گرفته و آنها 
این کار را برای صدها شــرکت بزرگ انجام داده و  براســاس پارامترهای متفاوت 
از جمله اسنادی که خود باشگاه ها دراختیار کارشناسان قرار دادند، انجام گرفته 
اســت اما به آن معنا نیست که یک باشــگاه بر دیگری برتری دارد؛ چراکه این دو 
نهــاد فوتبالی مهم مانند شــخصیت های حقوقــی پویا در هر دوره مالی شــرایط 
متفاوتــی را تجربه کرده و خواهند کرد.« رئیس کل ســازمان خصوصی ســازی در 
مورد اینکه آیا صورت های مالی اســتقال و پرسپولیس نزد سازمان بورس ثبت 
شــده اســت، به فارس گفــت: »صورت های مالی ســرخابی ها به تأیید ســازمان 
حسابرســی و حســابرس رسمی رســیده و باید در مجمع، این شرکت ها به تأیید 
برســد. از طرفی ســازمان بورس یکسری شــرایط برای ثبت این شرکت ها درنظر 
گرفته اســت. از جمله اینکه صورت های مالی حسابرســی شــده ارائه شــود. قرار 
اســت با درج دو شــرکت اســتقال و پرســپولیس به میزان 50درصد از ســرمایه 
ثبتــی این دو شــرکت که حدود 10درصــد ارزش گذاری فعلی اســت، در بازار پایه 
فرابورس درج شود.« حســین قربان زاده در مورد اینکه ارزش گذاری پرسپولیس 
3هزار و 200میلیارد تومان و ارزش گذاری اســتقال 2800میلیارد تومان از سوی 
شما اعام شد، چه میزان از این ارزش ها مربوط به برند تجاری دو باشگاه است، 
گفت: »حدود 70درصد از ارزش دو شــرکت مربوط به برند تجاری شــان اســت و 
امیدواریم مردم در افزایش سرمایه دو شرکت فرهنگی -ورزشی مشارکت کنند.« 
او در مورد اینکه فرایند درج ســرخابی ها در بازار پایه تا چه زمانی انجام می شــود 
اعــام کرد:  »قباً گفته بودیم تا آخر بهمن ماه انجام می شــود، اما با روند کنونی 
و جلســات پی درپی احتمالاً به هفته های اول اســفندماه می رسد. در حال حاضر 
حــدود 80درصد از مســیر ثبت شــرکت های اســتقال و پرســپولیس پیش رفته 

است.« 
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ë وضعیت فدراسیون وخیم تر از چیزی است که از بیرون می بینیم
ë در تاریخ فدراسیون فوتبال شاهد این همه بی نظمی و ناهماهنگی نبودیم 
ë جایگاه عزیزی خادم از همان ابتدا لرزان بود 
ë در کمیته اخلاق پرونده های مهمی وجود دارد که سال هاست به آنها رسیدگی نشده است 
ë محرومیت سراجی نشان داد که پشت پرده های زیادی در فدراسیون فوتبال و کمیته اخلاق وجود دارد 

واکنش ها به عزل عزیزی خادم از ریاست فدراسیون فوتبال ادامه دارد

نباید مصلحت اندیشی کرد
گروه ورزشــی/ بازار اظهار نظرها درخصوص 
از ریاســت  عــزل شــهاب الدین عزیــزی خــادم 
فدراســیون فوتبــال در فاصلــه 3 روز تا تشــکیل 
رئیســه  هیــأت  سرنوشت ســاز  و  مهــم  جلســه 
فدراســیون فوتبــال بــرای ایــن اقــدام تاریخــی، 
همچنان داغ اســت و مسئولان ســابق ورزشی و 
همچنین پیشکســوتان بسیاری درخصوص این 
موضوع صحبت کردند. مصطفی  هاشمی طبا، 
رئیس سابق سازمان تربیت بدنی و کمیته ملی 
المپیک در این خصــوص اظهار کرد: »حتی اگر 
یک روز تا جام جهانی فوتبال باقی مانده باشد، 
نبایــد مصلحت اندیشــی کرد. آنچــه باید ماک 
عمل قرار گیرد، قانون اســت. متأسفانه کشور ما 
قربانی مصلحت اندیشی ها شده و قانون نادیده 
گرفته می شــود، آنچه در فدراســیون فوتبال نیز 
باید مدنظر قرار گیرد و به آن توجه شــود، قانون 
اســت و نباید از اجرای آن دریــغ کرد. اگر رئیس 
فدراسیون فوتبال مرتکب تخلفی شده است که 
طبق اساســنامه و قانون، هیأت رئیســه می تواند 
وی را عــزل کنــد، بایــد این مســأله مدنظــر قرار 
گیرد.« همچنیــن علی فتح الله زاده مدیرعامل 
اسبق اســتقال بیان داشــت: »انتخابات اخیر 

بلکــه  نبــود  انتخابــات  فدراســیون 
انتصابات خفیــف بود. با ۴0 نفر 

نمی شــود انتخابات انجام داد 
چــرا کــه برخی هــا ســوار مــوج 

می شــوند و پول هــای خوبی 
آدم هــا  و  می کننــد  خــرج 
مثــل  بایــد  می خرنــد.  را 
مجمع  پیشرفته،  کشورهای 
تبدیــل شــود.  نفــر  بــه 200 
باید افراد باتجربه مدیریتی 
فوتبال عضو مجمع شــوند. 

و  بازیکنــان  بایــد  همچنیــن 
در  بیشــتری  پیشکســوت های 

کار دخیل شوند. این طور رأی 
گرفتــن فوتبــال مــا را نابــود 
افــراد  برخــی  الان  می کنــد. 

به فدراســیون می آیند که ظاهراً هیچ پســتی در 
فدراســیون ندارند اما پاداش هــای 30 میلیونی 
می گیرند. مــا 3-2 پدرخوانده فوتبال در برخی 
رســانه ها داریم که همه چیز را می خواهند مال 
خــود کنند. الان ما یک بچــه ای می بینیم که 20 
تا آپارتمان دارد و هیچ کســی نمی پرســد که این 
آپارتمان هــا از کجــا آمده اســت. آدم هایی مثل 
مــا را امثال ایــن آدم هــا از فوتبــال دور می کنند 
و می آینــد به عزیــزی خادم وعــده می دهند که 
مــا از تو حمایــت می کنیم و این درحالی اســت 
کــه نمی توانند خودشــان را جمــع کنند.« عاوه 
بــر ایــن ســید ضیــاء عربشــاهی، بازیکن اســبق 
تیم ملــی گفــت: »یکــی از بزرگ تریــن ضرباتی 
هــم کــه فوتبــال کشــورمان در ســال های اخیــر 
خــورد، ریاســت شــهاب الدیــن عزیــزی خــادم 
در فدراســیون فوتبــال بــود. از همــان ابتــدا هم 
ریاســت عزیــزی خــادم در فدراســیون بــا عقل 

جور درنمی آمد  زیرا کســی وی را نمی شــناخت. 
این آدم برای ریاســت فدراسیون فوتبال شدن، 
خیلــی کوچــک بود امــا لابی کــردن را بلــد بود. 
هرچنــد فوتبال مــا در این یک ســال ضربه های 
زیادی خورد اما شجاعت اعضای  هیأت رئیسه 
بــرای برکنــاری عزیزی خــادم را تحســین کــرده 
و بــه شــرف آنهــا کــه جهــادی کار کردنــد، درود 

می فرستم.«
فوتبــال  کارشــناس  فریادشــیران،  نــادر   
کشــورمان به فــارس گفت: »شــجاعت اعضای 
هیــأت رئیســه را ســتایش می کنم. بــرای اولین  
بــار در تاریــخ فوتبــال و ورزش کشــور، هیــأت 
رئیســه یــک فدراســیون بــه قدرت خــودش پی 
بــرد. دو نفــر از اعضــای هیــأت رئیســه حــدود 
هشــت ماه اســت غیرقانونی فعالیت می کنند. 
همه اســنادی که آقایان امضا کرده اند؛ دســتور 
غیــر  همــه  و...  محرومیــت  عــزل،  پرداخــت، 
قانونی است. سازمان بازرسی و دیگر نهادهای 
نظارتــی چــه زمانــی می خواهنــد ورود کننــد؟ 
بهارونــد و مهرعلی نمی تواننــد در رأی گیری 
شرکت کنند چون حضورشــان غیرقانونی 
از پرچمــداران  اســت. ســراجی یکــی 
مخالفــت بــا حــرکات فراقانونــی 
جالــب  اســت.  خــادم  عزیــزی 
اســت که روز پنجشنبه بدو بدو 
رفتنــد و رأی بــه محرومیت او 
دادند. شــاید کمیتــه اخاق 
هــم  جمعــه  و  پنجشــنبه 
اضافه کاری می کنــد! اکنون 
و  اســت  محــروم  ســراجی 
نمی توانــد رأی بدهد. البته 
پــس گرفتــن  بــه  باتوجــه 
شــکایت باشــگاه پیــکان 
از ســراجی، محرومیت 
و  مــی رود  بیــن  از  او 
جلســه  در  می توانــد 
هیأت رئیســه شرکت 

کند.«

ادامه جنجال بر سر حکم بحث برانگیز کمیته اخلاق درخصوص سراجی

موضعگیری رئیس و عضو کمیته استیناف علیه هم
حکــم  ورزشــی/  گــروه 
اخــاق  کمیتــه  بحث برانگیــز 
فدراســیون فوتبــال علیــه مهــرداد 
رئیســه  هیــأت  عضــو  ســراجی، 
فدراســیون فوتبال نــه تنها صدای 
فوتبــال  پیشکســوتان  اعتــراض 
بلکــه  درآورده  را  رســانه  اهالــی  و 
باعــث تعجــب کارشناســان حوزه 
قضــاوت هــم شــده اســت. کمیته 
اخاق فدراسیون فوتبال همزمان 
با درخواســت تعــدادی از اعضای 
هیــأت رئیســه فدراســیون فوتبــال 
برای برگزاری جلســه ای به منظور 
عزل شــهاب الدین عزیــزی خادم، 
اقــدام به صدور حکــم محرومیت 
۶ ماهــه ســراجی، یکــی از اعضای 
هیــأت رئیســه از هرگونــه فعالیت 
بــا  کــه  موضوعــی  کــرد؛  فوتبالــی 

تعجــب نایــب رئیــس کمیتــه اســتیناف همراه 
شده است. بر همین اساس، قاضی سید عباس 
موســوی، نایب رئیس کمیته اســتیناف به انتقاد 
از این حکم پرداخت و در متنی نوشــت: »حکم 
کمیتــه  رأی  بــه  تعــرض  ســراجی  محکومیــت 
اســتیناف مربوط به بازی مناقشه برانگیز پیکان 
و ســایپا در فصــل گذشــته و اهانــت بــه اعضای 
این  کمیته بوده اســت که به شــخصه شکایتی از 
ایشــان نداشــته و نــدارم و گمان نمی کنم ســایر 
اعضــای محتــرم کمیته اســتیناف هم از ایشــان 
شکایتی داشته باشند. عاوه بر این چرا بعد از 5 
ماه چنین تصمیمی اتخاذ می شــود؟ آیا تخلف 
توهین مســتلزم پنج ماه تحقیقــات مقدماتی و 
جمع آوری دلیل اســت؟ چنین تصمیمی منجر 
به ســلب حق مدنی یک عضو هیأت رئیســه در 
آستانه اتخاذ موضع نسبت به یک موضوع بسیار 
بــا اهمیــت شــده اســت.« پــس از صحبت های 
قاضی موسوی نوبت به علیرضا صالحی، رئیس 
کمیته استیناف رســید. او گفت: »تاکنون پرونده 
مربــوط به محکومیت آقای مهرداد ســراجی به 

این کمیته ارســال نشــده و اساســاً 
مبنــای  و  تجدیدنظرخواهــی  از 
صــدور حکــم محرومیــت ایشــان 
بی اطاع هستیم. طبق بند 1 ماده 
10 مقــررات انضباطی فدراســیون 
فوتبال، کمیته اســتیناف مســئول 
رســیدگی بــه تجدید نظــر خواهی 
غیرقطعــی  آرای  از  اشــخاص 
کمیتــه انضباطــی، کمیتــه اخاق 
بازیکنــان  وضعیــت  کمیتــه  و 
اســت و بررســی بــازه زمانــی چند 
ماهــه فراینــد دادرســی هــر یک از 
فدراســیون  قضایــی  کمیته هــای 
و نیــز تصمیمــات هیــأت رئیســه 
قســمت های  ســایر  و  محتــرم 
ذاتــی  صاحیــت  از  فدراســیون، 
کمیتــه اســتیناف خــارج اســت. با 
تأکید بر ضرورت رعایت مقررات، 
اظهارات آقای موسوی صرفاً اظهارنظر شخصی 
بــوده و مبیــن دیــدگاه و نظــر کمیتــه اســتیناف 
نیســت.« صحبت هــای صالحــی در خصــوص 
اظهارنظر شخصی نایب رئیس کمیته استیناف 
فدراسیون فوتبال باعث شد سید عباس موسوی 
به دفاع از خــود بپردازد. او در گفت و گویی اعام 
داشت: »در ابتدا باید بگویم، من در باب ماهیت 
موضوع و درســتی یا نادرستی رأی کمیته اخاق 
اظهارنظــری نکــردم. اظهــارات مــن همســو  بــا 
دغدغه هــای هواداران فوتبال و جامعه حقوقی، 
رعایت تشــریفات و حقوق آیینــی اصحاب دعوا 
در رســیدگی قضایــی بــوده اســت. ضمــن اینکه 
در همــان اظهارات هــم از موضع و منظر خودم 
صحبت کردم و در هیچ مناسبتی سعی در القای 
دیدگاه شخصی به مرجع متبوع نداشتم. رئیس 
کمیته اســتیناف هم عضــوی از اعضای کمیته و 
دیدگاه او بر پایه یک رأی در کمیته، نظر شخصی 
خود او است و قابل تسری به همه اعضا نیست. 
امید که موضع و رأی ما تبلور شــرافت قضایی و 

استقال حرفه ای ما باشد.«

محمدمهدی فروردین، رئیس فراکسیون ورزش مجلس در گفت و گو با »ایران«:

نامه عزل عزیزی خادم، تصمیمی تاریخی بود

سازمان لیگ فوتبال ایران مشخصاً یکی از نهاد های 
مسئول در افتضاح تاریخی حذف استقال و پرسپولیس 
از لیگ قهرمانان آسیا به شمار می رود که در جریان عدم 
دریافت مجوز حرفه ای 3 باشــگاه ایرانی )پرســپولیس، 
استقال و گل گهر(، چندان از این مجموعه و مدیرانش 
  AFC اســمی برده نشــد.به گــزارش تســنیم، زمانی کــه
فدراســیون های عضو را برای حرفه ای ســازی مسابقات 
ملــزم به تأســیس نهــادی مثل »ســازمان لیــگ« کرد، 
فوتبــال  مســتقل  و  خصوصــی  بخــش  ایــن  وظایــف 
باشــگاهی به روشــنی مشــخص و این مأموریت به این 
تشــکیات داده شــد تا در روند حرفه  ای  سازی باشگاه  ها 

تسریع صورت بگیرد که البته این اقدام صورت نگرفت 
و مجــوز حرفــه ای 3 باشــگاه ایرانــی صادر نشــد. حیدر 
بهاروند از سال 1395 مدیریت سازمان لیگ را برعهده 
دارد و طبیعتاً 5 سال زمان کمی برای پیشرفت حداقلی 
در رونــد حرفه ای ســازی باشــگاه های ایرانی نیســت. در 
این میان سؤالی که مطرح می شود، این است که رئیس 
کنونــی ســازمان لیــگ و سرپرســت پیشــین فدراســیون 
فوتبــال در ایــن مــدت کجــا بــود و چــرا هیــچ واکنــش و 
توضیحی راجع به حذف اســتقال و پرسپولیس از آسیا 
نــداد؟ آیــا رئیــس ســازمان لیگ تصــور می کنــد حذف 
اســتقال و پرســپولیس به ســازمانش مربوط نیســت؟ 

بهاروند زمانی که مجوز مشــروط استقال و پرسپولیس 
از ســوی کمیته اســتیناف با صدور مجوز حرفه ای صادر 
شد، با ارســال نامه ای به باشگاه ها درخواست پرداخت 
مبلــغ یــک میلیــارد تومان جریمــه می کند ولــی بعد از 
ابطــال ایــن مجــوز از ســوی AFC، دیگر ســراغی از روند 
ایــن پرونده نمی  گیــرد. ماجــرا وقتی جالب تر می شــود 
کــه بدانیم بهاروند در حالی هم اکنــون به عنوان یکی از 
اعضای هیأت رئیســه فدراســیون فوتبال و نایب رئیس 
دوم فدراســیون فوتبــال فعالیت می کنــد که حضورش 
در ایــن پســت براســاس اساســنامه فدراســیون فوتبــال 

غیرقانونی است.

نایب رئیس غیرقانونی فدراسیون و ضربه ای که به فوتبال باشگاهی زد

نقش بهاروند در حذف سرخابی ها از آسیا


